

**KERATAN AKHBAR-AKHBAR TEMPATAN  
TARIKH: 04 MEI 2014 (AHAD)**

<b>Bil</b>	<b>Tajuk</b>	<b>Akhbar</b>
1.	1,922 salah laku siber hingga Mac	Mingguan Malaysia
2.	1,922 salah laku siber direkod sehingga Mac	Berita Harian
3.	1,922 salah laku siber direkod dari Jan-Mac 2014	Metro Ahad
4.	1,922 cyber crime reports made via Cyber999 centre	New Sunday Times
5.	Gempa sederhana landa Kepulauan Talaud di Indonesia	Bernamea.Com
6.	Gempa kuat di Kepulauan Fiji	Bernamea.Com
7.	Revolusi Satelit	Berita Harian
8.	Mentaliti tongkat dan usahawan Bumiputera	Mingguan Malaysia

Penipuan siber paling tinggi direkodkan

# 1,922 salah laku siber hingga Mac

Oleh **MOHD. FAUZI MOHAMAD SUHAIMI**

pengarang@utusan.com.my

**KUALA LUMPUR** 3 Mei - Sebanyak 1,922 kes salah laku siber dilaporkan pengguna Internet menerusi Pusat Bantuan Cyber999, CyberSecurity Malaysia dalam tempoh tiga bulan pertama tahun ini.



**ABU BAKAR MOHAMAD DIAH**

pakan salah laku tertinggi yang direkodkan iaitu 794 kes.

"Jumlah itu diikuti perisian berbahaya atau malware 430 kes, pencerobohan sistem dalam talian serta pencacatan laman web 401 kes; gangguan siber 143 kes dan 154 lain-lain kes.

"Pada tahun lalu pula, sebanyak

Timbalan Menteri Sains, Teknologi dan Inovasi, Datuk Dr. Abu Bakar Mohamad Diah berkata, daripada jumlah itu, penipuan siber meru-

Kami berharap melalui hebahan majalah Asuh sepanjang tahun ini, lebih banyak sekolah akan mengambil bahagian dan terlibat dalam program CyberSafe in Schools kerana ancaman siber bukan sahaja berlaku kepada golongan dewasa tetapi juga pelajar dan kanak-kanak

**ABU BAKAR MOHAMAD DIAH**

Timbalan Menteri Sains, Teknologi dan Inovasi

10,636 kes salah laku siber dilaporkan oleh pengguna Internet," katanya semasa melancarkan Kuiz Celik Cybersafe - Asuh sempena Pesta Buku Antarabangsa Kuala Lumpur di sini hari ini.

Teks ucapan beliau dibacakan Timbalan Ketua Setiausaha (Sains) Kementerian Sains, Teknologi dan Inovasi, Dr. Zulkifli Mohamed Hashim.

Yang turut hadir, Ketua Pegawai Eksekutif CyberSecurity Malaysia, Dr. Amirudin Abdul Wahab dan Pengarah Urusan Galeri Ilmu Sdn. Bhd., Abu Hassan Morad.

Sementara itu, Abu Bakar berkata, bilangan rakyat negara ini yang menjadi mangsa ancaman keselamatan siber akan terus meningkat

sekiranya pengguna Internet dan masyarakat tidak diberi pendidikan awal mengenai keselamatan siber.

Justeru, kerjasama yang dijalin antara CyberSecurity Malaysia dengan Majalah Asuh dalam bentuk kuiz, penerbitan artikel dan mesej melalui siri pengiklanan mengenai keselamatan siber merupakan langkah pendidikan awal berhubung perkara berkenaan.

"Kami berharap melalui hebahan majalah Asuh sepanjang tahun ini, lebih banyak sekolah akan mengambil bahagian dan terlibat dalam program CyberSafe in Schools kerana ancaman siber bukan sahaja berlaku kepada golongan dewasa tetapi juga pelajar dan kanak-kanak," katanya.

# 1,922 salah laku siber direkod sehingga Mac

**Kuala Lumpur:** Sebanyak 1,922 kes salah laku siber dilaporkan oleh pengguna internet melalui Pusat Bantuan Cyber999, CyberSecurity Malaysia, dalam tempoh tiga bulan pertama tahun ini.

Timbalan Menteri Sains, Teknologi dan Inovasi (MOSTI), Datuk Dr Abu Bakar Mohamad Diah, berkata daripada jumlah itu penipuan siber adalah salah laku tertinggi yang direkodkan iaitu 794 kes.

"Ia diikuti perisian berbahaya atau *malware* 430 kes, pencerobohan sistem dalam talian dan pencacatan laman sesawang 401 kes, gangguan siber 143 kes dan lain-lain, 154

kes," katanya dalam ucapan pada majlis Pelancaran Kuiz Celik Cybersafe-Asuh di Pusat Dagangan Dunia Putra, di sini, semalam.

Teks ucapannya dibacakan Timbalan Ketua Setiausaha (Sains) Mosti Dr Zulkifli Mohamed Hashim. Ketua Pegawai Eksekutif CyberSecurity Malaysia, Dr Amirudin Abdul Wahab dan Pengarah Urusan Galeri Ilmu Sdn Bhd Abu Hassan Morad, turut hadir pada majlis berkenaan.

## Pendidikan keselamatan

Tahun lalu, 10,636 kes salah laku siber dilaporkan oleh pengguna internet.

Mengenai majlis semalam,

## FAKTA NOMBOR

794 kes

penipuan siber dilaporkan sebagai salah laku tertinggi dalam tempoh tiga bulan pertama tahun ini

Abu Bakar berkata, bilangan rakyat Malaysia yang menjadi mangsa ancaman keselamatan siber akan terus meningkat jika pengguna internet dan masyarakat tidak diberi pen-

didikan awal mengenai keselamatan siber.

Justeru, katanya, kerjasama antara CyberSecurity Malaysia dan *Majalah Asuh* dalam bentuk kuiz, penerbitan artikel dan mesej melalui siri pengiklanan mengenai keselamatan siber adalah langkah pendidikan awal mengenai keselamatan siber.

"Kami berharap melalui he-bahan *Majalah Asuh* sepanjang tahun ini, lebih banyak sekolah akan terbabit dalam program *CyberSafe in Schools* kerana ancaman siber bukan saja berlaku kepada golongan dewasa tetapi juga pelajar dan kanak-kanak," katanya.

BERNAMA

**KERATAN AKHBAR**  
**METRO AHAD (SETEMPAT): MUKA SURAT 36**  
**TARIKH: 04 MEI 2014 (AHAD)**

## 1,922 salah laku siber direkod dari Jan-Mac 2014

**Kuala Lumpur:** Sebanyak 1,922 kes salah laku siber dilaporkan oleh pengguna Internet melalui Pusat Bantuan Cyber999, CyberSecurity Malaysia dalam tempoh tiga bulan pertama tahun ini.

Timbalan Menteri Sains, Teknologi dan Inovasi (Mosti) Datuk Dr Abu Bakar Mohamad Diah berkata, daripada jumlah itu penipuan siber adalah salah laku tertinggi direkodkan iaitu 794 kes.

"Ia diikuti perisian berbahaya atau malware 430 kes; pencerobohan sistem dalam talian serta pencacatan laman web 401 kes; gangguan siber 143 kes; dan lain-lain 154

kes," katanya dalam ucapan pada majlis Pelancaran Kuiz Celik Cybersafe - Asuh di Pusat Dagangan Dunia Putra, di sini, semalam.

Teks ucapan beliau dibacakan Timbalan Ketua Setiausaha (Sains) Mosti Dr Zulkifli Mohamed Hashim.

Turut hadir Ketua Pegawai Eksekutif CyberSecurity Malaysia Dr Amirudin Abdul Wahab dan Pengarah Urusan Galeri Ilmu Sdn Bhd Abu Hassan Morad.

Abu Bakar berkata, pada tahun lalu 10,636 kes salah laku siber dilaporkan oleh pengguna Internet. - BERNAMA

## 1,922 cyber crime reports made via Cyber999 centre

**KUALA LUMPUR:** Internet users have reported 1,922 cyber crime cases through the Cyber999 Help Centre under the CyberSecurity Malaysia agency in the first quarter of the year.

Deputy Science, Technology and Innovation Minister Datuk Dr Abu Bakar Md Diah said cyber scams formed the highest category at 794 cases.

"This is followed by malware attacks at 430 cases, invasion and disabling websites (401), disruptions (143) and others (154)."

He said this after launching the Cybersafe Savvy Quiz-*Asuh* at the Putra World Trade Centre here yesterday.

Malware, which is short for malicious software, is any software used to disrupt computer operations, gather sensitive information and

gain access to private computers.

Abu Bakar's speech was delivered by the ministry's deputy secretary-general, Dr Zulkifli Mohamed Hashim.

Present were CyberSecurity Malaysia chief executive officer Dr Amirudin Abdul Wahab and Galeri Ilmu Sdn Bhd managing director Abu Hassan Morad.

Galeri Ilmu is the publisher for *Asuh* magazine.

Abu Bakar said more Malaysians would become victims of cyber crime unless Internet users were educated on cyber safety.

He said the collaboration between CyberSecurity Malaysia and *Asuh*, involving quizzes, articles and infomercials on cyber safety, was a timely move. **Bernama**

